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ACTA-RESUM AUDIENCIA PUBLICA 
 

Data: 7 d’octubre de 2021 
Lloc: Sala de Plens de la seu del Districte de Nou Barris (Pl. Major de Nou Barris, 1) 
Hora: 19:15 h. 
 
Presideix: Il·lma. Sra. Gemma Sendra i Planas, presidenta del Consell del Districte de Nou 
Barris 
 
Assistents: 
 
Il·lm. Sr. Francesc Xavier Marcé Carol, regidor del Districte de Nou Barris 
 
Sra. Sheila María Guerra Andrés (PSC) 
Sra. Sara Belbeida Bedoui (PSC) 
Sr. Dídac Ramírez Casas (PSC) 
Sra. Sonia Nieto Sánchez (PSC) 
Sr. Antoni Pallarès Davó (PSC) 
Sr. Andrés Rodríguez Domínguez (PSC) 
Sr. Jordi Bouzón Magriña (PSC) 
Sra. Esther Flaquer García (BComú) 
Sra. Alexandra López Lorente (BComú) 
Sra. Carolina Recio Cáceres (BComú),  
Sr. Carlos Izquierdo Lázaro (BComú),  
 
Absents: 
 
Sr. Guillem Gabarnet Colomines (BComú)  
 
Convidats: 
 
Sr. Gabriel Jose Duarte Garcia, Gerent del Districte 
 
Secretari: 
 
Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Constatada la existència de quòrum legal, obre l’acte la Presidenta del Consell del Districte de 
Nou Barris a les dinou hores i trenta minuts,  la qual, dona la benvinguda tant al regidor,  
consellers/eres i públic presents a la sala com a aquelles persones que segueixen el 
desenvolupament de la sessió, bé a través de videoconferència a l’enllaç facilitat com a 
aquelles persones que segueixen la sessió a través de l’streaming. Afegeix que de mica en 
mica les sessions es van obrint més al públic alhora que s’han de respectar els aforaments 
previstos a la normativa COVID. Finalment, torna a demanar que les preguntes es facin per 
escrit de manera anticipada per a poder agilitzar les sessions i que l’equip de govern pugui tenir 
les respostes preparades i poder fer el seguiment de les respostes.  
 
Sense més preàmbuls, les intervencions a l’Audiència comencen amb les persones que han fet 
pregunta anticipada i a mes estan presents a la sala de plens i seguiran les respostes del 
regidor del Districte. 
 

1) Miguel Giménez Lorente, president de l’associació Convivim Porta 
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Pregunta anticipada: 

“La asociación Convivim Porta desea que se informe detalladamente de qué pasos se han 
llevado a cabo en el proceso de reubicación del pipican de Can Drago. La solicitud está 
avalada con la presentación de 700 firmas de vecinos de proximidad, documentación 
presentada en el Ayuntamiento, y avalada por el pleno del ayuntamiento en votación favorable 
de todos los partidos menos los comunes. Segunda pregunta es aclarar la legalidad en la que 
se fundamenta la construcción del mencionado pipican. Llamado área de esbarjo de gosos, al 
parecer según se indica en el proyecto la normativa no está aprobada desde el año 2014 por lo 
que no puede estar vigente. Es muy importante que el Ayuntamiento respete las leyes y no 
prevarique imponiendo decisiones que además están en contra del vecindario por este motivo 
solicitamos aclaraciones sobre la legalidad.” 

Com que el Sr. Giménez es troba a la sala, la presidenta del Consell del districte li dona la 
paraula per a defensar la pregunta i li demana que, com ja l’havia presentat de forma 
anticipada, sigui el més clar i sintètic possible. 

L’intervinent diu que ha presentat un escrit a diferents consellers de govern sobre la seva 
petició. Explica que la seva associació va néixer per a demanar la reubicació de l’àrea d’esbarjo 
de gossos de Can Dragó. Noten que aquest és un tema que ja fa un temps que està molt aturat 
i ho continuen reivindicant perquè consideren que és la seva principal preocupació. Van néixer 
per aquest motiu i encara no ho han aconseguit. És cert que hi ha hagut converses i algunes 
altres coses però no se ha iniciat cap procés tendent a la reubicació del pipi can. En la última 
sessió del mandat anterior es va aprovar la reubicació d’aquest pipi can i, en canvi, observem 
que no s’ha fet res al respecte. 

A l’escrit presentat hi ha diverses peticions de caràcter cívic i urbanístic que passa a 
mencionar: 

 Reubicació del pipi can i regulació dels horaris perquè van per la nit, s’utilitza 
malament i fins i tot els propietaris dels gossos no estan massa contents amb aquesta 
àrea i utilitzen més la zona de les quadrigues que la de l’àrea d’esbarjo de gossos. En 
aquest punt demana que es tingui el mateix interès per les persones que pels gossos 
(posa l’exemple que està molt mes ben il·luminada la zona de l’àrea de gossos que el 
parc infantil que hi ha al costat). 

 Que es col·loqui amb caràcter permanent Guàrdia Urbana a peu i es multi als incívics 
en tots els sentits amb multes progressives. 

 Que hi hagi una unitat de neteja ràpida per treure la caca dels gossos que no es 
recullen i que hi hagi molta més freqüència en la neteja de carrers, jardins o 
plantacions perquè passen molt poques vegades. Així mateix que hi hagi un control de 
les plagues, rates, mosquits, cotorres i altres aus que hi ha al barri. 

 S’oposen frontalment a que hi hagi un sistema de recollida de les escombraries porta a 
porta en el barri. 

 Hi ha un problema d’inseguretat greu al barri. Quan truques a la Guàrdia Urbana, a 
vegades venen i a vegades no i això crea una gran inseguretat entre els veïns. 
Demana en aquest sentit patrullatge a peu pel barri. 

 Carrils bici. No s’oposen als carrils bici però sí a la discriminació que es produeix en 
relació als vianants. Menciona diferents punts conflictius: carrer Alella cantonada carrer 
Velia, Passeig Valldaura/Rio de Janeiro o Passeig Fabra i Puig/Arnau D’Oms. Es 
produeixen molts accidents a les cantonades quan s’ha de creuar els carres els cotxes 
no veuen passar ni bicicletes ni patinets, hi ha un perill evident amb els vianants a 
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l’anar els carrils bici per la vorera anant a tota màquina bicis i patinets i ja s’han produït 
diversos accidents. S’hauria de canviar de forma immediata. 

 Volen intervenir com associació en tots els espais de participació que afectin al seu 
barri i, com que són veïns de proximitat, consideren que el seu vot hauria de ser 
superior al vot de persones que no siguin del barri (posa l’exemple del procés que es 
faci per a la reubicació del pipi can de Can Dragó). 

2)  Jordi Casanovas Sierra. Veí de la Guineueta. 

Diu que en el 2019 es va decidir fer unes actuacions en el barri de la Guineueta, actuacions 
que ja s’havien promès en l’època de l’alcalde Hereu i que s’havien de desenvolupar l’any 
2020. Es va aturar tot per la pandèmia però observa que no es preveuen aquestes actuacions 
ni en l’any 2021 ni en el 2022. No sap per quin motiu no s’arregla tenint en compte que a la 
zona no hi ha accessibilitat per les persones amb mobilitat reduïda, embarassades, etc.. com 
per exemple en el carrer Castor que tot son esglaons. Un tècnic d’urbanisme li va dir que hi ha 
accessibilitat en aquesta zona però no és cert, el carrer és empinat i hi ha un munt d’esglaons 
amunt i avall. Va donar el seu telèfon per tal de poder-ho contrastar amb tècnics de 
l’Ajuntament però ningú s’ha posat en contacte amb ell. Vol saber si algú pot passar-se per la 
zona i mirar-ho. Així mateix diu que aquesta mateixa zona està molt bruta. Quan es diu que hi 
ha actuacions diàries en matèria de neteja no és cert i tampoc venen dos vegades per setmana 
com a molt i els jardins ni es toquen. D’altra banda, diu que en l’època de l’alcalde Trias el 
districte es va gastar 250.000 euros en uns regadius que no serveixen ni s’utilitzen ni surt 
aigua; en definitiva, no funciona. També es va posar en contacte sobre aquesta qüestió, va 
deixar el seu telèfon però ningú l’ha dit res al respecte. Finalment, també es queixa que truca a 
la Guàrdia Urbana i moltes vegades no apareixen o venen al cap de 4 hores quan el problema 
de la trucada ja ha finalitzat. 

El regidor, abans de contestar als dos primers intervinents, en relació al problema que s’està 
produint fora de la sala en el que un grup de veïns d’unes 50 persones volen pujar tots quan no 
és factible per raons d’aforament relacionats amb la normativa COVID i se’ls convida a que una 
delegació de 5 persones pugui pujar, confia en que la situació s’arregli, que pugi la dita 
delegació, atès que, es tracta d’un problema comú, tot considerant que no pel fet que vinguin i 
pugin o no 50 persones el tema és mes o menys important i demana als veïns que imperi la 
raó. 

En resposta al Sr. Miguel Gimenez Lorente (intervinent núm. 1), el Regidor diu que el tema del 
pipi can del carrer Andreu Nin va ser dels primers temes que el van arribar quan es va 
incorporar com a regidor del districte. Ha parlat amb l’associació que representa l’intervinent, ha 
anat a veure el pipi can en diferents ocasions, ho han traslladat a l’àrea corresponent i fins i tot 
personalment el tema és complex però troba la petició veïnal raonable i que el sentit comú 
hauria d’haver portat a reubicar aquest pipi can en un altre espai. El que passa és que es va 
muntar aquí i això requereix d’una planificació, té uns costos el trasllat (de fet no tindria un cost 
inferior a 600.000 o 700.000 euros) i que aquest diner no el té el districte i considera que hi ha 
altres prioritats més objectives en el conjunt del districte i no han trobat la receptivitat 
necessària en l’àrea corresponent. Ara bé, el conjunt de peticions que ha descrit l’intervinent  
com ara la neteja o la il·luminació són també de sentit comú i el fet que hi hagi un pipi can no 
ha de ser incompatible amb la neteja d’aquest pipi can i el seu entorn ni que no pugui haver 
algun tipus de senyalítica per l’ús adequat del pipi can, etc.. Hi ha, en canvi, altres accions 
demanades que, malgrat que puguin ser de sentit comú, no són viables i és inimaginable posar 
una parella d’agents de GUB a cada lloc que se’ns demana. Així mateix, també hi ha alguna 
cosa plantejada per l’intervinent que requerirà una discussió a fons i és que els comportaments 
cívics no sempre són exigibles directament a l’ajuntament. Així, per exemple, que hi hagi tres 
nens al carrer a les 11:00 del matí no es pot plantejar a l’ajuntament. A lo millor hi ha un 
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problema familiar que s0hauria de tractar... en definitiva que el debat és molt complex. En els 
pressupostos participatius ha sortit una proposta per la reforma d’aquest espai i de Can Dragó  
i el lideratge l’han de tenir en conjunt de veïns i entitats de Porta. Afirma que no serà possible 
reubicar el pipi can de Can Dragó perquè no es donen les condicions econòmiques adients (no 
ha trobat la forma econòmica de poder reubicar-lo) però sí es pot reformular el projecte en la 
direcció que planteja l’associació de l’intervinent. Es cert que aquest pipi can està generant 
molèsties entre els veïns i, per tant, convida al procés participatiu d’aquest projecte per tal de 
donar-li solucions viables i es garanteixi un equilibri raonable entre uns interessos i altres, atès 
que, hi ha una altra part del veïnatge que està encantat amb el pipi can. 

El Gerent del districte afegeix que, el procés de treball de tots els projectes aprovats dels 
pressupostos participatius, respon a una guia que ha elaborat el departament de democràcia 
activa de l’Ajuntament, on els tècnics tant del districte com del departament de democràcia 
activa es reuniran a finals d’any amb els promotors directament per a treballar el detall d’aquells 
projectes que s’han aprovat (ja no es votarà més) i ara us han de convocar pels detalls: 
clavegueram, llum ,etc.. d’acord amb la descripció del projecte que es va aprovar. I això s’ha de 
fer abans de finals d’any perquè alguns projectes s’han de fer abans d’acabar l’any, la majoria 
seran duran l’any 2022 i alguns s’executaran entre els anys 2022 i 2023 perquè aquests 
projectes s’han d’executar abans de la finalització d’aquest mandat. Per tant, us trucaran ben 
aviat. 

L’intervinent Sr. Gimenez fa aleshores una pregunta: els pressupostos participatius es repetiran 
cada any? El regidor contestat que no ho sap. La idea és que en cada mandat, un percentatge 
dels pressupost municipal vagi a càrrec dels pressupostos participatius però el pressupost 
d’inversions funcionen per mandats, no per anys. Per tant, la lògica és que sigui una sola 
vegada per cada mandat. Aquest any havia de ser el primer però la pandèmia ho ha retardat 
tot. Per tant, el mes lògic és que el següent procés sigui al principi del proper mandat, si bé 
adverteix que dependrà de la idea que tingui el futur nou consistori o govern fruit de les 
eleccions previstes pel maig de 2023. 

En resposta al Sr. Jordi Casanovas Sierra (intervinent núm. 2), sobre el barri de Guineueta, el 
regidor diu que també farà una resposta genèrica en el tema de la neteja i desprès es referirà al 
tema dels interiors de Guineueta que és un tema més profund. 

El regidor afirma que, el fet que les ciutats tenen alguns problemes de neteja és algo que veu 
tothom i que la pandèmia ho ha agreujat des del punt de vista de la gestió laboral, atès que, el 
que més i el que menys ha vist com s’ha restringit el seu marc laboral, ha tingut que fer 
teletreball i això naturalment ha afectat als serveis públics. Estem en un moment de 
recuperació i normalització en això i aquí en el districte s’ha fet un gran esforç per tal que la 
neteja sigui un element prioritari. En alguns barris on hi ha la combinació d’elements de ciutat i 
de muntanya, s’han creat comissions veïnals, parlen amb la empresa, planifiquen la neteja de 
la setmana, etc.. Prova d’això és que s’ha anunciat que l’ajuntament farà un pla per a reforçar 
la neteja en molts punts de la ciutat amb un pressupost que és de públic coneixement. En 
aquest sentit, el districte ha facilitat un llistat amb el màxim número de punts conflictius en 
matèria de neteja por a portar a terme aquest reforç. Reconeix que és possible que s’hagin 
deixat algun punt però diu que és un tema dinàmic i que es poden afegir nous punts conflictius. 
També és cert que en el nostre districte hi ha punts en el que hi ha conflicte entre espais privats 
i públics de difícil delimitació i també hi ha llocs on no correspon a neteja sinó a Parcs i Jardins i 
això a vegades genera problemes inversemblants com ara llocs una vorera és de neteja i l’altra 
de Parcs i Jardins. Tot això s’està intentant ajustar al màxim i una de les coses del nou 
contracte de neteja de l’any vinent és fer una major integració d’aquests dos aspectes de neteja 
i parcs i jardins. També la neteja està subjecte a contractes amb tercers, per tant, no a 
funcionaris públics i això també genera certs desajustos. Demana a l’intervinent que, si troba 
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alguns punts que s’hauria d’integrar al llistat de punts negres en matèria de neteja ho faci 
arribar com a punts a reforçar. 

Sobre el tema d’interiors de Guineueta, el regidor contesta que es van fer tota una programació 
per a la millora dels interiors amb un cert ritme però per diferents raons es van deixar de fer els 
projectes executius que són necessaris per a poder licitar una obra. Ens hem trobat amb una 
rèmora de projectes executius. Hi ha molts projectes que són de sentit comú en diferents punts 
del districte però l’administració no pot operar com una empresa particular i així s’ha de fer un 
projecte bàsic, un projecte executiu, desprès s’ha de licitar, els projectes executius s’han de 
discutir amb els veïns, alguns són objecte de processos participatius i això vol dir molt de temps 
i actualment hi ha una cua enorme de demandes a BIMSA i des del districte es va estrenyent 
per tal que els projectes del districte es vagin col·locant i fent. El regidor diu que pel govern, el 
tema dels interiors de Guineueta i d’altres llocs, és un tema cabdal perquè té repercussions en 
temes de convivència, seguretat, vida familiar, etc.. Estem fent petits projectes per tal de posar-
los a la llista i que puguin ser objecte dels primers projectes executius. Això sí reconeix que en 
el cas del projecte executiu dels interiors de Guineueta, anem a un retard important, la qual 
cosa, no vol dir que no ho tinguin al cap. 

El Sr. Casanovas diu que ha deixat vàries vegades el seu número de mòbil i ningú l’ha trucat. 
Hi ha un problema greu d’accessibilitat i hi ha moltes persones grans o en cadira de rodes o 
que s’ha trencat una cama que no poden sortir de casa. Ha arreglat el pas de vianants del 
carrer per deixar-lo igual gastant-se els diners de forma inútil. Es probable que hi hagi un 
problema pressupostari però si un ciutadà diu que no hi ha accessibilitat és que no hi ha. Es 
pregunta què costa venir un parell de minuts a veure la situació. Li diuen que hi ha accessibilitat 
però no és cert i pregunta directament al regidor si ha anat algu de l’ajuntament a veure la 
zona. 

El regidor contesta que l’ajuntament té la obligació a través dels seus serveis tècnics i polítics 
d’atendre les demandes dels ciutadans  i, entre altres anar a veure allò que li demana el 
veïnatge,. No fer-ho és un error. Es disculpa per això i confia en que la consellera del barri 
prengui nota i vagi a veure la zona en breu. Sí demana que les cartes que escriguin els veïns i 
lliurin al districte, no es facin de forma genèrica i que s’adrecin als consellers, al gerent o al 
regidor. Entén que si s’envia una carta adreçat al regidor, l’ha d’arribar a la seva taula 
directament. Quan a ell li arriba una carta dient que vagi a un lloc hi va o bé exigeix que es 
vagi. Per tant, li dona la raó i li torna a demanar disculpes. 

3) Trini Cuesta 
 
Preguntes anticipades: 
 

a) “Vull saber la situació de la reforma de la Fase 4 dels interior de la Guineueta. Volem 
saber si s'ha fet el projecte executiu, en cas que ja estigui fet, quan començaran les 
obres? i en cas que no, quan es té previst fer el projecte? 
 

b) Pel parc de la Guineueta sovint baixen grups de joves en patinet a molta velocitat, 
posant en risc a les persones que passegen” 

 

La intervinent defensa les seves preguntes a l’estar present a la sala. Diu que ve en 
representació de l’associació de veïns de la Guineueta. En relació a la pregunta a) recolza el 
que ha dit l’anterior intervinent i afegeix que és una reivindicació recurrent als veïns per la Fase 
IV dels interiors de Guineueta. És una pena que la Guineueta estigui remodelada de fa anys i 
encara no es disposi dels projecte executiu. Com associació de veïns diu que serà un tema 
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recurrent i volen que es comenci a treballar de forma immediata en un projecte executiu 
independentment que es pugui fer o no en aquest mandat. 
Pel que fa a la pregunta b) diu que l’altre dia ella baixava pel Parc de la Guineueta i un grup de 
nens, adolescents baixaven a tota velocitat amb els patins havent-se d’apartar ràpidament i a 
un nen casi l’atropellen. Això és de risc absolut i no sap exactament com ha d’intervenir 
l’ajuntament ó què es pot fer però el cert és que qualsevol dia se’n portaran algu per endavant. 
 
Ho deixa aquí però insisteix en la pregunta a) dient que és un tema prioritari pels veïns i que no 
ho deixaran passar. 
 
El regidor contesta que, sobre el tema dels interiors de Guineueta, ja han parlat i que és clar 
que no ho han de deixar passar, segur. Està a la llista de necessitats del districte però també 
és cert que es inabastable a curt termini. Per tant, és clara la necessitat, aniran fent els 
projectes executius i demana als veïns que els estrenyin que no hi ha problema. 
 
Sobre els patinets, el regidor diu que la intervinent té raó però que té mala resposta. Vol fer una 
reflexió de caràcter general al respecte. Diu que s’està en un moment de transformació de la 
mobilitat urbana. S’ha passat d’un model on hi havia cotxes i vianants a un model de ciutat 
basat en el transport públic però també amb bicicletes, patinets, etc.. i això està generant 
desajustos enormes des del punt de vista de la senyalítica. Estem en una ciutat pensada per 
que els cotxes vagin per una banda i els vianants per una altra i ara s’haurà de repensar. Es un 
debat complex, enorme, que l’hem de solucionar però no es pot fer en un dia. En aquest sentit, 
no es pot treure un carril de cotxes (que continuen existint i els deixes sense aparcament) i 
posar un carril bici i un altre problema és com respectar els diferents usos que es produeixen a 
la via pública i que impliquen moure’s d’una altra manera: circulació adequada de bicis i 
patinets, etc.. Que la GUB i els serveis públics n’han de posar més, és clar, que ha de posar 
més sancions, segur però també cada persona ha d’actuar de forma diligent i si és necessari 
aturar al jove, recriminar-lo i fer-li veure que no està circulant adequadament encara que sigui 
al preu de rebre un insult. Hem de tenir responsabilitat cívica. Davant el murmuri dels 
assistents, el regidor diu que es el que pensa, que en el seu carrer també passa això, que hi ha 
persones que llencen la brossa a les papereres i, per tant, davant això,  demanar que la única 
alternativa o resposta sigui que posin un guàrdia urbà o la sancionadora no resulta assumible. 
Afegeix que es tracta d’una solució mixta i ha començat per ordre, és a dir, primer la sanció 
però també la responsabilitat social del veïnat. Defensa que es impossible que la única solució 
sigui la sancionadora. 
 

4) Irene Amparo Ferrero Solà 
 
Preguntes anticipades: 
 

a) Torno a sol·licitar la revisió de l'estructura de planxes del C.C. Ton i Guida a la que 
vostè va dir que no tenia constància de la meva queixa i que faria vindre els tècnics. No 
només no ha vingut ningú si no que el mes de gener van caure les lames al meu pati, 
va sortir un tros de teulada volant i van haver de trucar els bombers pel risc que 
comportava. 
 

b) si us plau quan solucionarà les grans velocitats dels cotxes que circulen pels carrers 

Vidal i Guasch i Jaume Pinent que moltes vegades superen els 80Km. ? En aquests 

carrers no es pot posar els típics coixins berlinesos ? 

 

La intervinent defensa les seves preguntes a l’estar present a la sala. Diu que, fa uns mesos, 
va demanar la revisió d’unes lames de l’equipament Ton I Guida que van cient al pati interior de 
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casa seva. El regidor es va comprometre a fer una visita però el cert és que ningú ha vingut. 
Últimament han caigut unes lames de metre i mig amb un risc evident de segar el coll d’alguna 
persona (mostra un tros caigut recentment) i, per tant, pregunta al regidor què pensa fer en 
aquest tema. La segona fa referència a quan pensen posar limitació de velocitat a carrers com 
ara Vidal i Guasch, Jaume Pinent que són carrers amb forta baixada i que el cotxes baixen a 
tota velocitat arribant en ocasions als 80 km/h. Demana que es posin coixins berlinesos. Diu 
que fa poc un cotxe va donar un cop a un gos però també és factible que es pugui atropellar a 
una senyora gran o un cotxet de bebé. 

El regidor contesta, en relació a la primera qüestió que els bombers ja han anat a veure-ho, 
s’ha fet aquesta visita, s’ha fet l’informe corresponent i que està programat pels propers dos 
mesos la reparació d’aquestes peces i la revisió corresponent. Per tant, confia que, en aquest 
curt espai de temps, aquest tema es solucioni. Davant els dubtes de la intervinent, el Gerent li 
demana que deixi el seu número de telèfon a un/a conseller/a i se la trucarà per que comprovi 
l’informe que s’ha fet i el detall de la intervenció. 

A la segona qüestió, el regidor contesta que és un nou cas d’incivisme. A Barcelona no es pot 
circular a mes de 30 km/h. Per tant, si algu va per Barcelona a 80 km/h està cometent una 
il·legalitat i una infracció multable. I si es repeteix aquest comportament en aquest espai, podria 
ser denunciable perquè, el que és evident és que a Barcelona no es pot anar a 80 km/h. 
Només hi ha la excepció de les Rondes i a determinats trams. 

5) Associació Som de barri 

Preguntes anticipades. 

a) “Al 8 de març vostè es va comprometre a un local a Les Roquetes al 2021, l'ajuntament 
de Barcelona, te una partida extraordinària de 30 milions per compra de locals. La 
nostra associació Som del Barri a la reunió que vam tenir amb el Gerent, la cap del 
servei tècnic i la responsable política de Roquetes l'11 de maig ja vam explicar que hi 
havia un local al C/ Almansa de més de 200m

2 
al costat de l'ambulatori sense barreres 

arquitectòniques i que no hem pogut llogar ja que no hem rebut la subvenció 
d'impulsem el que fas. Els hi vam informar de la possibilitat de compra per 120.000€. 
Ens ha arribat que estan mirant de comprar un local a Campreciós i volem saber si 
podem contar amb el pressupost del 2021 d'un local amb característiques semblants a 
aquest que els hi vam informar per a les entitats de Roquetes com som Associació 
Som del Barri, Xarxa de Suport, Armari solidari per a poder desenvolupar les activitats 
cap al veïnat que està patint molt i a on podem fer la sensibilització en els valors d'ESS, 
alimentació sostenible i recolzament emocional. Regidor podem contar amb un local 
accessible en el pressupost d'aquest any 2021?” 

 

b) “El dia 11/5 la nostra associació Som del Barri vam informar de la voluntat de fer un 
Mercat Solidari un dissabte al mes al parc de Canyelles, parc Josep M Serra i Martí 
amb l'aprovació i recolzament de l'associació del barri de Canyelles per a fer 
sensibilització en valors d'economia social, circular i ecofeminisme invitant al veïnatge 
dels barris propers per a posar parada d'artesania, de coses de 2a ma i d'intercanvi. La 
nostra voluntat es sensibilitzar als paradistes i a les visitants en el suport mutu i en els 
valors de l'ESS, circular i ecofeminista. La part tècnica ho va veure com un espai de 
comerç i voldríem sol·licitar un compromís per part de vostè i del comissionat d'ESS del 
districte valorant que serà més un espai de recolzament emocional i desenvolupament 
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personal cap a una via econòmica. Tenim exemples al districte com Mercat Importa 
que va suposar més un recolzament a les persones en greu situació econòmica i 
emocional derivada de la precarietat laboral i pobresa i creiem que ara es el moment de 
poder recolzar per part del districte amb el suport de taules i espai sense una mirada de 
guany econòmic i d'activitat comercial. Podem contar amb aquest compromís per part 
de vostè en aquest exercici?” 

En representació de la entitat Som de barri defensa les preguntes la Sra. Carme Peral que està 
connectada per videoconferència. 

Pel que fa a la primera pregunta, el regidor contesta que efectivament es va comprometre a 
que la seva associació disposés d’un local però, en relació al local que volia l’entitat, el regidor 
diu que va contactar personalment amb la propietat però no volien un règim de lloguer. No era 
un problema econòmic sinó que la propietat el que volia era vendre el local i no pas llogar-lo. 
També van estar parlant amb l’església per a llogar un local seu però no reunia les condicions 
adequades, en especial, d’accessibilitat. Ara estan en un procés de compra d’un altre local que 
sí disposa de les condicions adequades. 

La intervinent replica al regidor que ells no parlen d’un local de l’església sinó d’un local del 
carrer Almansa que té un cost de 120.000 euros, que està  la pregunta anticipada i que havien 
demanat en el mes de maig i, ara, s’assabenta a través d’una veïna de Canyelles, que hi ha la 
intenció d’adquirir un local al carrer Campreciós del que no tenen cap coneixement ni han estat 
informats. Si és aquesta la previsió volen saber de quin local es tracta, quines característiques 
té i quin és el plantejament del districte. 

El regidor torna a dir que, efectivament es va comprometre a disposar d’un local per l’entitat i 
que volen adoptar una solució. Ara bé, afirma que a Roquetes no hi ha locals públics i, per tant, 
s’ha buscat una solució en forma de local privat. Es va buscar un local però el propietari no 
volia règim de lloguer, desprès van buscar un altre local en aquest cas propietat de l’església 
però no tenia les condicions adequades. Es va valorar de fer mòduls prefabricat però es va 
descartar i, en aquest procés, ha sortit una oportunitat d’adquirir un local que té unes 
condicions òptimes, local que està a la venda amb unes condicions admissibles. L’ajuntament 
no pot anar al mercat immobiliari i dir “compro aquest local” com si fos un privat, hi ha uns 
requeriments, unes condicions, una contractació administrativa, no podem comprar el local que 
vulguem. En aquests moments, estem en un moment avançat per a respondre a una necessitat 
que ens ha demanat el barri, amb l’adquisició d’un local que hauria d’agrupar diversos serveis 
associatius perquè ara estan dispersos en diferents llocs. L’important és que hi hagi un local, 
que el poguem comprar, que tingui unes condicions que s’adeqüin al marc legal sobre el qual 
l’Ajuntament compra locals. Si apareix un local millor, ho mirem i valorem però estem en 
condicions de dir que hi haurà un local a Roquetes, que reunirà les condicions, que respondrà a 
les necessitats del barri i això és el més rellevant. 

La intervinent diu que seria molt important que hi hagués una coordinació amb la plataforma 
d’entitats de Roquetes. El que diu és que s’està cercant una solució genial pel barri però les 
entitats no tenen la més mínima informació i voldria que es compartís la mateixa, és a dir, que 
si poden tenir una mica d’informació al respecte seria genial. 

El regidor respon que la solució que s’està buscant no pot ser objecte de debat permanent. Hi 
ha un marc normatiu, no som una immobiliària i és evident que s’està buscant un local que 
satisfagui les necessitats del barri de Roquetes. Quan això estigui en el procés final de compra 
òbviament sereu informats però ara ja no sap què més informació pot donar ni tampoc un 
districte pot estar a la espera del que agrada o no 



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

9 
 

Pren la paraula el Gerent del districte per aclarir algunes coses. En relació a la primera part de 
la pregunta considera que el regidor ha donat tota la explicació: l’esmentat local no estava en 
lloguer sinó en venda. Però, tenint coneixement de les necessitats d’espais en el districte i en 
particular en el barri de Roquetes, ha sortit una oportunitat que s’ha inclòs en les negociacions 
que el govern manté amb el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya. Com que els 
diners s’ha de gastar en aquest any 2021, va sortir la oportunitat d’adquirir un local que és de 
l’INCASÒL, cosa que facilita el procés de copra al tractar-se de dos administracions públiques  
que podria servir per a ampliar espais en el barri de Roquetes. Això ha anat molt ràpid i no s’ha 
pogut treballar res. De fet la operació està oberta i s’ha de tancar abans que acabi l’any 2021 i, 
fins que no estigui totalment tancat, no podem comunicar res, no es pot treballar amb 
incerteses. 

El regidor apunta a mes que el fet que un Ajuntament vulgui comprar un local té el risc de 
pujada de preus. S’ha d’anar en compte. 

La intervinent confia en que la operació arribi a bon port i que continuï la relació amb la 
plataforma d’entitats de Roquetes. 

Pel que fa a la segona pregunta sobre la demanada de fer un mercat solidari en el barri de 
Canyelles, el regidor contesta que la proposta que fa la entitat és excel·lent i que li dona suport 
i ho recolza. L’únic problema és que un mercat de carrer requereix d’uns requisits derivats de la 
COVID-19 i d’altres tècnics per a poder ser atorgat el permís. En aquest sentit, el govern veu 
clar que no es tracta d’una activitat econòmica sinó de caràcter social i solidari com es planteja 
a la pregunta però si bé l’activitat proposada està conceptualment molt bé definida, en canvi el 
projecte presentat tècnicament resulta imprecís. Activitats com la proposada són decisives pel 
barri però ara s’ha de quadrar la proposta amb els requisits tècnics. El regidor proposa, a 
iniciativa del Gerent del districte, quedar de nou, afinar el projecte i solucionar-lo. 

6) Rafael Mengíbar Sinisis 

Pregunta anticipada: 

“Estudiant-Casas Amigo-Pintor Alzamora-Brossa-Maladeta  

En relaciò a l´instancia nº 1-2021-0284392-1, data registre15/07/2021 i Anexe de data 
04/08/2021, els formulem la següents preguntes: Per què continua tancat a el trànsit de 
vehicles el carrer de l´Estudiant, en el tram comprès entre Passatge Palma de Mallorca i el 
carrer Maladeta.? Què impediments hi ha per obrir-lo?” 

L’ intervinent defensa les seves preguntes a l’estar present a la sala reiterant les dos preguntes 
sense afegir res de nou. 

El regidor contesta que, general, qualsevol proposta que fa la ciutadania s’estudia i analitza. En 
aquest cas concret, es va posar sobre la taula de mobilitat, es van demanar informes i es va 
contrastar, analitzar i mirar alternatives. Afegeix que hi ha quatre elements que incideixen en 
aquest espai: a) una escola; b) el context de la Plaça Sóller amb el nou equipament que és 
l’Ateneu; c) es tracta d’un troç molt petit de carrer i que crea un contínu amb el parc; i d) s’ha fet 
una operació urbanística en la plaça que peatonalitza la zona. L’informe de mobilitat i les quatre 
peces o elements descrits els fa pensar que la situació actual d’aquest espai és correcte i no té 
sentit revertir-la. També s’ha platejat fer una reversió temporal per horaris però això genera una 
sèrie d’impacte sobre la obra construïda. No només ha estat una decisió del districte. Aquí ha 
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intervingut també mobilitat i la relació cost-benefici en relació a l’impacte social de la obra fa 
que la reversió no sigui assumible i, per tant, no preveuen fer aquesta demanda. 

L’intervinent replica que la escola no influeix perquè té 4 sortides i els fan donar voltes per a 
anar a la Plaça Virrei Amat. No entenen que no es puguin obrir 60 metres de carrer i tinguin 
que fer kilòmetre i mig per a arribar a Virrei Amat. 

El regidor manté la seva posició, entén a l’intervinent però creu que és la suma de les raons 
exposades les que els fan arribar a la conclusió. Hi va haver debat quan estava en marxa el 
projecte de remodelació de la plaçà Sóller i la petició els ha arribat un cop feta ja la inversió i la 
pavimentació. La obra de la plaça Sóller obligarà a canviar alguns hàbits tant a la escola com 
als usuaris del nou equipament. Per tant, la petició arriba no quan s’ha de decidir sinó quan 
s’hauria de revertir. El debat intern ha estat intens però de l’anàlisi i de l’informe de mobilitat 
s’arriba a la conclusió mencionada. 

A continuació, la presidenta del Consell del Districte pregunta si estan connectades 
telemàticament algunes persones que han fet preguntes anticipades, en concret, la Sra. Rosa, 
el Sr. Albert, el Sr. Juan Jose Aldana, el Sr. Antonio Casero i la Sra. Maria Vianney Berdonces. 
Com que no estan connectats, dona pas a les intervencions del públic present a la sala i que 
vol intervenir en aquesta sessió. 

7) Bertrand de Five. 

En primer lloc i, al fil de la queixa del Sr. Jordi Casanovas Sierra (intervinent núm. 2), diu que 
és lamentable la poca sensibilitat que es té amb les persones amb discapacitat. Així, per 
exemple, parla del cas d’un jove de 17 anys que l’han fet fora de l’escola per ser discapacitat i, 
perquè la seva nota mitjana desprès de diverses intervencions quirúrgiques, no li arriba per a 
continuar a l’escola i ara es troba a casa. A instància de la presidenta, l’intervinent facilita el 
nom d’aquet jove per tal que es puguin fer gestions al respecte. En segon lloc, també considera 
lamentable que en el districte no hi hagi un poliesportiu que fagi cursos de natació per a gent 
discapacitada. En aquest sentit, cada vegada que es demana alguna cosa la resposta és 
nefasta pel seu col·lectiu. En tercer lloc, diu que es va fer una reunió amb els responsables del 
districte per a poder disposar d’un conveni però encara no saben res. Ell constata que 
l’Ajuntament té múltiples convenis amb dotació econòmica i en canvi ells no disposen de cap 
conveni malgrat la petició reiterada en el temps de tenir-ne un. En quart lloc i, pel que fa a la 
sensibilitat del barri, diu que cada vegada que es talla un carrer, és un problema pel col·lectiu 
de discapacitat perquè no es pot aparcar. En cinquè lloc, pel que fa  la problemàtica dels 
botellots, el cas és que la gent no sap on anar, es tanquen els locals i la gent es queda en el 
carrer i és quan es formen les “guerrilas”. 

El regidor contesta que es va reunir amb l’intervinent i van parlar de com finançar millor l’accés 
als poliesportius municipals i a la seva associació indicant que hi ha un marc col·lectiu general 
per a l’atorgament de subvencions en règim de concurrència competitiva i que es donen a 
principis d’any. L’intervinent sap que ho tenen present i que es tractarà de resoldre en el proper 
exercici. Tot té els seus temps i na va tant ràpid com voldrien. D’altra banda, estan parlant amb 
l’IBE sobre el tema de les piscines i el mar. Per tant, confia en poder millorar les relacions amb 
l’intervinent i el seu col·lectiu de discapacitats. 
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8) Angels Correa Rodríguez. 

Diu que ve en representació dels veïns i veïnes indignats de la Plaça Virrei Amat amb el carrer 
Felip II. Diu que la plaça ha patit darrerament un deteriorament increïble i molta brutícia. 
Afegeix que els veïns s’estan mobilitzant per veure si es pot fer alguna cosa. Entenen que la 
policia no pot estar de forma permanent en aquets indret però sí creu que hi ha una sèrie de 
coses que s’haurien de canviar. Descriu coses concretes: allà es fa botellot i no només el fan 
gent del barri sinó que venen d’altres punts de Barcelona (hi ha veïns que tenen fotografies 
acreditatives); la delinqüència ha augmentat fins el punt que ara es fan robatoris per la tarda; 
també hi ha tràfic de droga; també hi ha venda il·legals de mòbils. Així mateix, hi ha molta 
brutícia. Quan t’aixeques pel matí i baixes al carrer, com han deixat ampolles, restes de menjar, 
llaunes..., veus les rates que ha proliferat al barri. A mes a mes, han detectat dos botigues de 
pakistanesos que obren mes enllà de les 12 de la nit i venen alcohol. En aquest senti, pregunta 
perquè no hi ha una normativa que obligui a aquesta gent a tancar abans. Quan truques a la 
urbana o als Mossos, baixen la persiana i no els passa res. Per tant, demana si es pot fer 
alguna cosa amb aquestes dos botigues. Estan una mica farts sobre tot per tot el que ha passat 
aquest estiu que ha estat horrible. Hi ha hagut vandalisme, aquesta gent es posen a l’herba, 
entren en la zona de jocs infantils i el fan malbé, vomitades pel carrer i a les porteries, pipis i 
moltes més coses. També influeix el fet que hi ha molt poca il·luminació. 

D’altra banda, a diferència d’altres llocs en cap bar de Virrei Amat no està posat un rètol que 
digui “respecteu el descans dels veïns” . No es podria posar aquí? 

També es queixa que hi ha una zona enjardinada (que està trepitjada pels joves i on els gossos 
fan les seves necessitats). Vol saber qui gestiona això perquè cada dos per tres trasplanten les 
plantes. Estant en un clima mediterrani no entenen com no es posen plantes que durin mes 
temps, que no sigui necessària canviar-les sovint. 

D’altra banda, espera que algun dels 350 punts de la ciutat que preveu el pla de xoc per a 
millorar la neteja sigui la plaça Virrei Amat perquè no es renten ni els contenidors ni les voreres 
del carrer. 

Insisteix que els veïns s’estan mobilitzant i que no et pot apropar a aquestes joves a dir-los que 
retirin les restes de brutícia que deixen perquè te s’encaren. No pots anar sola contra tres o 
quatre. 

El regidor contesta que la Plaça Virrei Amat és un punt neuràlgic del districte, un punt on es fan 
i programen moltes activitats com fires i mercats per tal que tingui la dimensió social més gra.. 
Hi ha dos punts que ha mencionat la intervinent sobre el que posem l’atenció: neteja, 
il·luminació. Pel que fa a la il·luminació, tenim un pla de millora de la il·luminació no tant a la 
plaça Virrei Amat sinó a Felip II i, pel que fa a la neteja, hi haurà el reforç anunciat. 

Pel que fa a les terrasses, no és exactament com diu la intervinent. No és que el propietari d’un 
bar decideixi posar allà 40 cadires, les paga i ja està. No va així. No es el que tu demanes sinó 
el màxim que preveuen les ordenances. Sí és cert però que, amb la pandèmia, hi ha hagut una 
operació molt generalitzada de facilitar un plus de terrassa per compensar aquells bars que no 
podien tenir espai dintre, plus de terrasses que ha creat algunes molèsties, és cert però també 
és cert que hi ha hagut beneficis que hem pogut gaudir tots. Això no vol dir que ningú pugui 
utilitzar malament la terrassa. Això últim, s’ha de vigilar. 

Pel que fa als anomenats locals de conveniència com el que ha comentat la intervinent i que 
obren a la nit dir, primer, que no hi ha horaris però sí hi ha la prohibició de vendre alcohol a 
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partir de les 23h i a menors en qualsevol moment. Per tant, el regidor li du que ha fet bé en 
denunciar-ho en aquesta sessió, en els últims dies s’han endurit les sancions per aquests tipus 
de locals que incompleixen les normes, posem aquestes dos botigues en el nostre radar per tal 
que no puguin vendre alcohol passades les 23h ni a menors. En canvi, sí poden obrir a la nit 
(depèn de la mida de la botiga) i vendre productes com ara el pa, unes tirites o una cocacola. El 
que no poden és vendre alcohol. 

Per últim, considera que el problema del botellot va més enllà de consum d’alcohol al carrer. Hi 
ha ràbia, manca de feina, tancament de locals per la pandèmia...Son moltes coses alhora. Ara 
bé, també vol precisar que l’autèntic problema del botellot a Barcelona no està a Nou Barris. 
Això no vol dir que no hi hagi botellots al districte. Sap que hi ha botellots al districte i s’han fet 
actuacions policials. El que hi ha a Virrei Amat son situacions focalitzades ,a vegades amb 
explosions de violència que inclouen baralles de grups amb navalles, que són conscients que 
es produeixen. No es, per tant, un problema de botellot sinó de certes explosions de violència 
que la GUB té la obligació de tractar-ho de forma prioritària però que la prevenció és difícil 
perquè mai saps exactament quan peta. Això ho tenen detectat i diu que els preocupa 
òbviament. 

9) Rafael Gonzalez 

Exposa diferents qüestions. En primer lloc, l’intervinent es queixa del solar al costat del metro 
que hi ha un munt de runa i no entén qui ha donat el permís de reciclatge. Requerit pel regidor 
per tal que concreti de quina parada de metro estem parlant, l’intervinent diu que és 
l’intercanviador entre la parada del metro de Roquetes (Línia IV) i la estació de Trinitat Vella (és 
el solar on abans hi havia tres blocs de pisos que es van enderrocar i desprès hi havia un 
pàrquing de cotxes que també es va treure), el que s’anomena el triangle al costat de la Ronda. 
Allà s’han acumulat els residus per les obres del metro i s’estan reciclant els residus en aquest 
mateix solar. No entén qui ha donat aquest permís de reciclatge perquè ell considera que els 
residus de la construcció s’ha de portar a un lloc autoritzat per triturar-los i convertir-los en 
grava però fer-ho en el mateix lloc de la obra considera que no està bé. A banda, és una obra 
mal executada, insegura, un desastre, el vestíbul és un nyap estret i això t’ho diuen els usuaris 
de la línia. S’hauria d’arreglar. En segon lloc, estan previstes les obres per fer el nou mercat de 
Montserrat. També es treu aparcament per les obres. Manca de nou planificació i es treballa 
amb ambigüitat, sense concreció de dates sigui el tema que sigui. En tercer lloc, treu també el 
tema dels patinets. Indica que ja li va dir a l’anterior presidenta Sra. Janet Sanz que, en cas 
d’accidents, no hi hauria manera d’identificar a l’infractor i això ja ha passat. Considera que és 
un tema fàcil de solucionar com és que els majors de 18 anys hagin de matricular els patinets. 
El mateix passa amb les bicicletes, atès que, la normativa aprovada els permet anar per la 
vorera i, en cas d’atropellament, no hi h manera d’identificar a l’infractor.. En quart lloc, en 
reiterades ocasions ha mencionat el tema de les “carreritas” que determinats cotxes d’alta 
gama van fent en el seu barri. Doncs bé, tot continua igual i això és un perill. Demana que GUB 
detingui a aquests pocavergonyes. Per últim, també reitera una queixa que va denunciant des 
de fa temps i que es produeix al carrer Mas Duran amb Góngora. El costat dret té vorera i no 
aparquen cotxes. El costat esquerra, que és on viu ell, no hi ha “bordillos” i, per tant, els cotxes 
s’aturen allà. Com que no passa la urbana, els cotxes bloquegen el pas, apareix el camió del 
supermercat Condis i com no pot passar pica el clàxon sota el seu pis i això és continu. 

El regidor contesta, en primer lloc, amb caràcter general dient que l’Ajuntament fa moltes 
coses, planifica, gasta diners en inversions, etc.. El que resulta lògic és que els ciutadans 
reclamin a l’Audiència Pública el que no es fa, no el que es fa i, respecte del que no es fa, això 
no vol dir que no es vulgui fer sinó que depèn de les prioritats, la planificació inversora, etc.. 
Això implica que a vegades hi ha la sensació que no es fa res però és injust perquè insisteix en 
que es fan moltes coses i s’inverteixen molts diners. 
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Pel que fa a l’intercanviador de Trinitat Nova, el regidor ho qualifica d’escàndol, és una 
barbaritat, és irracional, és demoníac. Però vol aclarir que això no passa per districte sinó que 
és TMB i Generalitat. Un cop ho han vist, han avisat a TMB que això està mal executat. És de 
sentit comú, només cal anar a veure-ho; és d’una claredat meridiana. 

Sobre el tema del Triangle, forma part del mateix problema, és a dir, de les obres del metro El 
Gerent aclareix que és provisional, que es retirarà la runa i es recuperarà l’aparcament. Així 
mateix, el regidor apunta que és política general fins i tot provinent d’Europa d’anar cap a una 
política de reducció de la utilització del cotxe. L’Ajuntament també ho fa i de manera intensiva. 
Ara bé, cada vegada que es retiren unes places d’aparcament, es busca una alternativa i s’ha 
procurat que la pèrdua de places d’aparcament sigui la menor possible. El que no pot ser és 
que la gent reivindiqui una plaça d’aparcament pública, garantida i a la porta de casa seva. És 
un tema que s’ha d’anar resolent poc a poc, tot tenint clar que hi ha conflicte d’interessos en 
aquesta matèria. 

10) Monica Palet. 

Veïna de la Zona Nord i vol exposar diversos temes de mobilitat. Sobre el tema de les obres de 
l’intercanviador que ha parlat l’anterior intervinent, considera que és un tema de 
coresponsabilitat entre les administracions. Si ara ve l’administració de l’estat i diu que vol fer 
una carretera i que passi per Nou Barris no pot ser que el districte no digui res. Com a districte 
t’has d’assegurar d’estar present en les negociacions, seguiment de projectes, etc.. que afectin 
al districte. Això que ha passat a l’intercanviador no pot consentir-se. A més bombers de 
Barcelona té la obligació de fer un informe sobre si l’andana compleix o no el tema d’evacuació 
en cas d’incendi. Fins i tot, dubte que existeixi l’esmentat informe i això sí és competència de 
l’Ajuntament de Barcelona. Ignora si s’ha demanat des del districte perquè si hi ha un informe 
negatiu es pot refer del tot el projecte. Es del tot vergonyós com ha quedat. 

Un altre tema de mobilitat són les línies de bus 180. Sap que en un parell de setmanes hi ha 
una reunió al respecte. El que és vergonyós és que un bus que abans tardava 20 minuts, ara 
tardi 45 minuts. A més s’ha perdut un vehicle; abans hi havia dos. Si el temps d’espera màxim 
han de ser de 6 minuts com es pot permetre que a Zona Nord el bus tardi 45 minuts?, en 
especial a la zona de Torre Baró, on els veïns estan farts ja que és gent gran o pares o mares 
amb cotxets de nens que necessiten els autobusos. Desprès no us queixeu si la gent agafa el 
cotxe si ha de tardar 45 minuts a la parada del bus. Desprès també s’ha retallat el trajecte; ja 
no arriben a la zona del districte i pleguen a les 22:00 hores. Ella, per exemple, avui ha de 
tornar amb el seu cotxe perquè ja no funciona el bus 180. Demana passar de nou a dos vehicle 
si abaixar el temps d’espera a 20 minuts com abans. 

Un altre tema de mobilitat fa referència a que els govern s’omplen la boca de la famosa Agenda 
2030 i hem obert els peatges incrementant el 25% la entrada de cotxes a Barcelona perquè la 
gent veu millor entrar en cotxes que patir les vagues de RENFE. Com li pots obligar a la gent a 
que no agafi el cotxe si  no dones alternatives de transport públic? I sobre tot qui mes ho 
pateixen són els veïns de Trinitat Nova que veuen com han de menjar-se el fum dels cotxes 
que entren a la ciutat i van cap a la Ronda. És infumable. Han demanat reiteradament un carril 
bus per les línies 62, 96, 97 a partir del pont de Sarajevo perquè fan parada a una cantonada i 
en hores punta els costa molt reincorporar-se i arribar a la seva parada a Fabra i Puig. Hi ha 
carrils pels busos que venen del Vallés però no dels que venen de la zona nord i per això 
arriben tard a la feina. 

També es queixa de la limitació de la participació a l’Audiència Pública. Diu que som un país 
mediterrani i hi ha un pati on es pot celebrar l’Audiència Pública. Entén la limitació d’aforament 
per la pandèmia però en l’anterior mandat es feien audiències publiques al pati de la seu del 
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districte coincidint amb el bon temps. No comenteu el tema tècnic perquè és provisional. El que 
interessa és que la gent vingui i tingui la capacitat d’expressar-se. Deixeu que la gent participi i 
no poseu mossos que controlin a la gent que es manifesta per un tema que considera injusta. 
Acaba la seva intervenció indicant que hi ha un Govern que no té clar què és el que vol per Nou 
Barris, va “a salto de mata”. Encara esta esperant quin és el projecte de futur que té el Govern 
per Nou Barris. Conclou indicant que, si el Govern no té cap projecte de futur, no sap perquè 
estan aquí. 

El regidor contesta que la intervinent ha plantejat un debat polític i no està d’acord en moltes de 
les coses que ha dit. La intervinent ha plantejat moltes coses però ell també tracta molts 
problemes que també són importants. Hi ha molts projectes que s’està parlant amb els veïns, 
altres que estan en fase de projectes executius, en definitiva molts projectes que estan en 
marxa. Al regidor li agradaria que els districtes tinguessin més poder executiu i capacitat 
d’actuació. En aquest sentit diu que la intervinent i altres ciutadans venen aquí a explicar 
problemes on la solució no està aquí en el districte i ho saben perfectament. Però en tot cas, és 
una discussió per parlar amb més calma en un altre indret. En aquest senti, afirma que el 
districte no té força competencial per a intervenir en la planificació de les obres del metro. Està 
això sí d’acord que el que s’ha fet a la zona de l’intercanviador és inversemblant. Ha demanat 
informes per a saber què ha passat i com ha pogut passar això però no poden intervenir com a 
districte; tant de bo hagués pogut intervenir. Per tant, està d’acord amb la intervinent que el 
districte hauria de poder intervenir en aquests tipus d’operacions però la realitat no és així. Tant 
de bo això que ha passat serveixi perquè puguem intervenir algun dia com a districte en aquest 
tipus d’obres. No es pot plantejar la queixa com un problema personal del regidor perquè si te’n 
vas a Horta, Eixample o Sants, el debat és exactament el mateix que és poder intervenir en 
aquestes coses. Si no li agrada escoltar això a la intervinent, ho entén perfectament. 

11) Francisco Garrobo 

L’intervinent exposa tres qüestions. La primera, molt vinculada als dos últims intervinents, va en 
relació a la obra de TMB. Pregunta quan es va assabentar el districte d’aquesta reforma i com 
seria aquesta obra i també pregunta si havia o no algun marge de maniobra per a poder avisar 
a l’AMB, atès, que, en tot cas està presidida per l’alcaldessa de Barcelona. 

El Gerent respon que s’ha fet una certa demagògia sobre la participació del districte en aquest 
projecte de l’estació de l’intercanviador. El districte no pot intervenir ni observar el detall tècnic 
de les obres de reforma del metro. Ens demanen que treballem en la comunicació però el 
districte no té competències ni coneixement per a avaluar una obra. Bolcar això en el districte 
no és just. S’han fet consultes a l’àrea sobre els detalls del projecte i perquè ha quedat així. 
Abans no és factible perquè són projectes que es treballen amb professionals externs. Per tant, 
s’ha preguntat a infraestructures (Ajuntament de Barcelona, no districte) què ha passat. Davant 
de comentaris sense micròfon i reticències d’una part del públic assistent, el regidor diu que la 
peça que s’ha fet en aquest indret és un atemptat al sentit comú. Quan et ve TMB i diu que farà 
una obra de millora de la estació de l’intercanviador a ningú se li passa pel cap que la obra es 
pugui executar malament, hi ha uns tècnics que estudien el projecte, la obra serà l’adequada, 
etc..i, per tant, no resulta coherent pensar que hem de vigilar una obra que fa TMB. Es una 
obra que ve de fa molt de temps, que no s’han fet consultes amb els veïns i, per tant, aquí han 
fallat molts elements de participació, comunicació i sentit comú. 

L’intervinent està d’acord que més que un tema de districte és de l’Ajuntament de Barcelona, 
que han fallat coses però que també té la impressió que quan una obra està a Sants o la 
Sagrera, etc.. allà es vigila i controla i quan passa a Nou barris la cosa és diferent. En aquest 
cas, s’ha fet la obra més barata i no pas la que tècnicament resultava millor. En definitiva, creu 
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que s’ha de controlar millor no només les grans obres del centre de la ciutat sinó també les que 
es desenvolupen als voltants i això és una responsabilitat de l’Ajuntament. 

La segona qüestió fa referència al carrer Maladeta. Atès que no han pujat una representació de 
5 persones que és el que s’ha demanat al principi de la sessió, aprofita per a preguntar ja que 
s’han donat els permisos de construcció, com està la situació de l’edifici i si s’ha demanat algun 
informe tècnic, atès que, les veïnes diuen que per sota passa una riera. Es possible 
tècnicament aixecar un edifici quan hi ha una riera? Es demanarà algun tipus d’informe, quan? I 
també sol saber si hi ha algun acord polític amb els veïns per a canviar els horts a una altra 
banda. 

La tercera qüestió fa referència als carrils bici. Hi ha un projecte a nivell de tota la ciutat que 
l’intervinent celebra com usuari del bicing. Ara bé, diu que, a banda de la Rambla Prim, som el 
únic districte en que alguns carrils bici van per la vorera com ara al Passeig Valldaura, Arnau 
d’Oms i Vila Julia en la zona de la marquesina. Pregunta pel calendari de solució d’aquesta 
disfunció en relació a la resta de la ciutat. 

El regidor contesta, respecte del tema de Maladeta, que es tracta d’un altre tema que no ve 
d’ara sinó que s’arrossega des de fa molt de temps. Es tracta d’un espai privat sobre el que 
s’ha demanat llicències de construcció i on els permisos s’han donat perquè és legal. 
Certament  hi ha moltes mirades al respecte però pel que fa als permisos, és legal tant el donat 
pel districte com per la gerència d’urbanisme. Si aquí existeix una problemàtica com la 
plantejada per les veïnes del barri de la que el regidor no tenis noticia fins ara entén que, qui 
creu que hi ha allà un determinat problema, que demani que s’analitzi i estudiï. Si s’ha 
d’estudiar que es faci però demana que s’utilitzi com argument per a aturar les obres perquè té 
la impressió que aquest és un debat que s’hauria d’haver plantejat i afrontar molt abans de 
concedir-se els permisos. Sí és cert que hi ha tres peces més en aquesta zona on s’ha 
demanat que s’estudiï la possibilitat de comprar-les si bé anuncia que l’Ajuntament no és 
massa favorable a aquesta compra. 

Pel que fa al tema dels carrils bici, el regidor diu que el carril bici del Passeig Valldaura és un 
altre nyap. S’ha mirat l’alternativa que baixi per un carrer paral·lel o baixar-lo a calçada però 
aquesta és un operació complexa tant d’elements de mobiliari urbà, pàrquings privats, etc.. 
S’està intentant convèncer a BSM per trobar una solució d’aparcaments en superfície. Està 
sobre la taula i estem buscant la millor solució possible. Es un nyap i s’ha de solucionar. 

12) Javier Planas. 

Manifesta que és veí del carrer Beret núm. 72-76 al costat del Turó de la Peira i molt a prop del 
carrer Vilaseca. La seva queixa es centra en la brutícia del carrer. Diu que és increïble, brutal i 
que ningú passa a netejar mai. La gent es pixa, treu la brossa al carrer i la deixa a qualsevol 
lloc (porta fotografies acreditatives) i no passa ningú a recollir-la. En definitiva, considera que 
no hi ha servei de neteja al carrer. Diu que és una situació que s’arrossega des de fa anys però 
que s’ha accentuat molt darrerament. A banda d’això, també afegeix que hi ha caques dels 
gossos, botellots que es fa a la escala, llaunes de cervesa en un terraplen al costat de casa 
seva i al carrer Vilaseca... Afegeix que hi ha un tros de carrer que coincideix a la part de baix i a 
la entrada del Parc del Turó de la Peira que es neteja però el tros del que parla coincidint amb 
el carrer Beret no es neteja. Si es neteja una mica és perquè paguen a una senyora la neteja 
de la escala de veïns i aprofita i neteja un petit tros del carrer. 

Aporta fotografies que són lliurades al Gerent del districte per apuntar aquesta direcció i mirar-
ho. El regidor també diu que s’ha de mirar aquesta zona. 
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L’intervinent diu que ha denunciat un parell de vegades i l’han dit que netegen i, en especial, 
les escales del carrer cada dissabte però diu que això no és cert. Ha fet una tercera denúncia i 
l’han dit que en un mes estarà solucionat. Però el cert és que cada dia hi ha una bossa 
d’escombraries mes; ho poden comprovar amb les fotografies aportades. 

El Gerent agraeix l’aportació de les fotografies i diu que normalment treballen sobre tots aquells 
punts foscos del districte, per la qual cosa, prenen nota d’aquesta adreça per afegir-la als punts 
foscos, treballar-ho i aportar solucions. De fet, neteja demana darrerament proves gràfiques de 
la brutícia i els vindran molt bé aquestes fotografies aportades per l’intervinent. 

A continuació, la presidenta del Consell del Districte dona la paraula a un ciutadà que està 
connectat telemàticament a la sessió. 

13) Luis Alonso Carrascal. 

En primer lloc, dona la raó al regidor quan deia que només tenim dos mans a diferència dels 
pops però no està d’acord amb ell quan ha dit que es fan moltes coses de les que ningú diu res 
i altres s’han de quedar en el camí que justament es per on venen les queixes. Així, per 
exemple, molta gent (un exemple ha estat l’últim intervinent) s’ha queixat de les caques dels 
gossos. Voldria fer una sèrie de preguntes concretes, d’aquelles que es poden contestar amb 
monosíl·labs. La primera d’elles és per quan està prevista l’aprovació del protocol sobre la 
tinença de gossos. La segona és quantes multes s’han posat als propietaris dels gossos 
inclosos els de raça perillosa per comportaments incívics i, en tercer lloc, pregunta quan les 
persones tindran els mateixos drets que els gossos. Coneix al Sr. Beltran de Five (intervinent 
num. 7) perquè va demanar un espai a la entrada de Can Dragó per a activitats de la gent 
discapacitada i ell mateix va demanar un pàrquing subterrani en aquesta zona per a evitar al 
entrada de cotxes a la ciutat i creu que l’aspecte pressupostari ha impedit implementar 
aquestes peticions. Per aquest motiu reitera que per quan les persones tindran els mateixos 
drets que els gossos. 

El regidor contesta que acaba d’haver un procés participatiu per a efectuar una proposta 
d’activitat en aquesta zona i en aquest context, fet que s’hauria d’aprofitar per a assolir el 
màxim consens possible. El regidor diu que no hi era quan es va aprovar fer el pipi can de Can 
Dragó i que està segur que va comptar amb el recolzament de molts veïns. No es pot fer res en 
contra de la totalitat dels veïns. Certament hi ha haver un debat però amb gent a favor i en 
contra. Torna a dir, com ho ha fet en altres ocasions, que aquest pipi can no està ben ubicat. 
Però el fet que tingui una opinió personal concreta això no vol dir que no hi hagi entitats, àrees 
que s’ocupen d’aquests temes... que pensin diferent. Està convençut que quan es va fer aquest 
pipi can es va fer amb debat i amb la opinió i participació del veïnat. Hi ha actualment un fort i 
conflictiu debat social respecte del drets dels animals i els seu tractament adequat, amb gent a 
favor i gent en contra. Això no vol dir que un gos faci caca al terra i es quedi al terra. Són dos 
àmbits molt diferents i tornem de nou al sentit comú. No pot estar un gos a les 12 de la nit 
bordant i fent caca que no es recull. Es un ema de comportament social cívic, d’educació i no 
es pot solucionar dient que es prohibeixen els pipi can o els gossos sinó agafant el problema de 
veritat i veure perquè la gent té aquestes hàbits. Sinó, no hi haurà manera d’evolucionar. El 
debat que plategeu és de mals comportaments i, per tant, és el que cal atacar, examinar i veure 
com els solucionem. 

La presidenta diu que hi ha altres preguntes registrades però que es refereixen als mateixos 
temes que s’ha  tractat en aquesta sessió: neteja, botellots, incivisme, etc.. i, per tant, es donen 
per contestades amb independència que si hi ha algun dubte es pugui fer arribar. 
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Es produeix un debat entre algunes persones del públic sense el micròfon demanant que el 
regidor confirmi que no es reubicarà el pipi can de Can Dragó pel seu cost perquè depenent del 
que digui, les seves accions seran unes a altres. El regidor contesta que, el que ha dit, es que 
s’ha fet un procés participatiu on no ha sortit la reubicació del pipi can però sí la seva 
reformulació que s’haurà de concretar de comú acord amb els veïns. Motes coses s’hauran de 
fer sobre comportament social i usos del pipi can. Hi ha uns usos marcats dels procés 
participatiu i ara s’haurà ve veure com ho fem. 

Es requereix al regidor per tal que digui quantes multes s’han posat per comportaments incívics 
relacionats amb els gossos. El regidor diu que es posen multes, que no sap la quantitat 
concreta però que es pot preguntar, si bé la informació és una mica delicada.  

També se’l requereix per quan sortirà una normativa municipal sobre tinença d’animals. El 
regidor no ho sap perquè no està al costat de l’àrea que ho porta. Està en fase de redacció a 
l’igual que una normativa estatal que s’està redactant. Serà un debat interessant perquè alguns 
punts de la nova normativa són controvertits. 

Abans de tancar l’Audiència Pública, el regidor vol fer un comentari final. L’Audiència Pública és 
un marc on es fan preguntes i respostes i on la gent pot opinar, la qual cosa, està molt bé en 
termes participatius. Que hi ha un problema de civisme al districte i a tota la ciutat és 
indiscutible i que s’ha accentuat pels problemes d’habitatge, laborals, socials que hi ha a la 
societat. Però també l’administració té la obligació de tenir coma  marc de referència els 
indicadors objectius sobre delictes, infraccions sancionables... per a mesurar el diferencial entre 
les dades objectives i la percepció ciutadana. La percepció és molt important però la realitat 
s’ha de conèixer. En aquest sentit, Nou Barris no és un districte amb dades de delictes que 
siguin problemàtiques a l’igual que els botellots. Està per sota de la mitjana de la ciutat. Ara bé, 
si hi ha conflictes de convivència important i que s’han d’atendre i hi ha una percepció molt 
aguda, justa i preocupant. Però s’ha de saber la realitat. A alguns els interessa que Nou barris 
és com un barri de Marsella i això no és cert en absolut. Això és així i les percepcions no ens 
poden portar a l’engany perquè aleshores sortiran guanyant aquells que tenen interès en 
convertir el districte en un camp de batalla policial. Les dades s’estan donant en conselles de 
barri (s’ha fet un a Ciutat Meridiana i es farà un altres a Verdum). Tenim que posar sobre la 
taula un debat imprescindible sense que es tingui una percepció sesgada de la realitat respecte 
d’un conflicte de seguretat que a vegades no és del tot objectiu. 

 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

Finalitzades les respostes per part del Govern i sense més paraules demanades, la 
Presidenta del Consell del Districte, aixeca la sessió quan són les vint-i-dos hores i 

trenta minuts. 
 

 


